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Beslutningsreferat 
 

Danmarks Lærerforenings ordinære kongres 8. – 9. november 2022  
 

Dagsordenspunkt Formålsbeskrivelse og  
bilagsoversigt 

Referat 

1. Mødets åbning 
og valg af diri-
genter 

Bilag udsendt før kongressen: 
 

 
1.1 Foreløbig dagsorden – udsendt den 
6. september 2022 
 
1.2 Endelig dagsorden inkl. formålsbe-
skrivelser - udsendt den 7. oktober 2022  

Helle Hjort Bentz og Claus Hanghøj 
blev valgt som dirigenter.  
 
Dirigenterne konstaterede, at kongres-
sen var lovligt indkaldt og dermed be-
slutningsdygtig. 

2. Forretningsor-
den og formalia 

Bilag udsendt før kongressen: 
2.1 - Forretningsorden  
-  udsendt 6. september 2022 
 

 

David Qvist, kreds 16, delegeret nr. 34, 
fremlagde på vegne af de forpligtende 
kredssamarbejder Hovedstaden Øst og 
Hovedstaden Vest forslag 2.1.1: ’Æn-
dringsforslag til 2.1. Forretningsorde-
nen’.  
 
Kongressen forkastede ændringsforslag 
2.1.1. 
 
Forretningsordenen blev herefter vedta-
get uden yderligere bemærkninger. 
   

3. Inklusion Formål 
Med afsæt i foreningens arbejde med 
udvikling af inspirationsmaterialet til 
samarbejde om inklusion drøfter kon-
gressen, hvilke initiativer foreningen kan 
tage i den kommende tid for at bidrage 
til et styrket samarbejde på alle niveauer 
om inklusionsudfordringen.  
 
Drøftelsen har således fokus på de næ-
ste skridt for, hvordan foreningen kan 
bidrage til det fortsatte fælles arbejde 
med inklusion. 
 
Bilag udsendt før kongressen: 
3.0 Formålsbeskrivelse – udsendt den 5. 
oktober 2022 

Formand for Undervisningsudvalget 
Regitze Flannov fremsatte på vegne af 
hovedstyrelsen forslag 3.3 ’Forslag til 
kongresvedtagelse – Næste skridt i for-
eningens arbejde med inklusion’  
 
Niels Munkholm Rasmussen, delegeret 
nr. 110, fremsatte ændringsforslag 3.3.1 
til forslag 3.3. Hovedstyrelsen tilsluttede 
sig ændringsforslag 3.3.1, der blev indar-
bejdet i 3.3.6.  
 
Marianne Giannini, delegeret nr. 244, 
fremsatte ændringsforslag 3.3.2 til for-
slag 3.3. Hovedstyrelsen tilsluttede sig 
ændringsforslag 3.3.2, der blev indarbej-
det i en tilrettet version i 3.3.6. 
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3.1 Samarbejde om inklusion – et inspi-
rationsmateriale - udsendt den 7. okto-
ber 2022 
3.2 Udviklingen af et inspirationsmateri-
ale til samarbejde om inklusion - ud-
sendt den 7. oktober 2022 
 
3.3. Vedtagelsen ”Næste skridt i for-
eningens arbejde med inklusion” – ud-
sendt den 25. oktober 
 

Andreas Ravn Skovse, delegeret nr. 197, 
fremsatte på vegne af Århus Lærerfor-
ening ændringsforslag 3.3.3 til forslag 
3.3. Hovedstyrelsen tilsluttede sig æn-
dringsforslag 3.3.3, der blev indarbejdet 
i 3.3.6.   
 
Lasse Hansen Winther, delegeret nr. 25, 
fremsatte på vegne af Frederiksberg Læ-
rerforening ændringsforslag 3.3.4 til for-
slag 3.3. Hovedstyrelsen indarbejdede 
dele af forslaget i 3.3.6 og opfordrede 
til, at forslag 3.3.4 blev trukket. Lasse 
Hansen Winther trak på den baggrund 
forslaget. 
 
Marianne Toftgaard, delegeret nr. 55, 
fremsatte forslag 3.3.5. til forslag 3.3. 
Hovedstyrelsen opfordrede til, at forsla-
get blev trukket. Marianne Toftgaard 
trak forslaget.  
 
Dorte Ryom Fisker, delegeret nr. 194, 
fremsatte på vegne af kredssamarbejdet 
Østjylland forslag 3.4: ’Forslag til resolu-
tion’. Hovedstyrelsen opfordrede til, at 
forslaget blev trukket. Dorte Ryom Fi-
sker fastholdt på vegne af kredssamar-
bejdet Østjylland forslaget.  
 
Dorte Ryom Fisker, delegeret nr. 194, 
fremsatte på vegne af Århus Lærerfor-
ening forslag 3.5 som supplement til 
forslag 3.3: ’Grib det politiske momen-
tum - skab et forpligtende samarbejde 
omkring inklusion og børn og unges 
trivsel’. Hovedstyrelsen opfordrede til, 
at forslaget blev trukket. Dorte Ryom 
Fisker fastholdt på vegne af Århus Læ-
rerforening forslaget.  
 
Formand for undervisningsudvalget Re-
gitze Flannov fremsatte på vegne af ho-
vedstyrelsen ændringsforslag 3.3.6. til 
forslag 3.3 på baggrund af de øvrige æn-
dringsforslag.  
 
Afstemninger 
Der blev afholdt 3 afstemninger i ne-
denstående rækkefølge: 
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Forslag 3.3.6: Kongressen vedtog en-
stemmigt forslaget.  
 
Forslag 3.4: Kongressen vedtog forsla-
get.  
 
Forslag 3.5.: Kongressen forkastede for-
slaget.  
 

4. Rammer og vil-
kår for det gode 
arbejdsliv 

Formål 
Med afsæt i foreningens arbejde med at 
sikre gode rammer og vilkår for med-
lemmernes arbejdsliv drøfter kongres-
sen, hvordan foreningen – gennem “den 
samarbejdende tilgang” - understøtter, 
at medlemmernes stemme og faglighed 
inddrages i udviklingen på arbejdsplad-
serne og danner grundlag for de priori-
teringer, der foretages på de forskellige 
niveauer. I den drøftelse indgår realise-
ringen af A20/A21 og perspektiver for 
medlemmernes kompetenceudvikling. 
 
Herudover orienteres kongressen om 
foreningens arbejde med lønpolitik og 
lønstrategi frem mod den ordinære kon-
gres 2023. 
 
 
Bilag udsendt før kongressen: 
4.1 Kongresvedtagelse om implemente-
ring af A20 
4.2 Pejlemærker for arbejdet med A20 
4.3 Inspiration til realiseringen af A20 
lokalt i kredsen 
4.4 Progressionsmåling og totalundersø-
gelsens spørgsmål om A20/21 
4.5 Kompetenceudvikling samt efter- og 
videreuddannelse 
 
Bilag 4.1-4.5 er alle udsendt den 7. okto-
ber 
 
4.6 Vedtagelsen ”En stærk fagprofessio-
nel stemme med indflydelse på rammer 
og vilkår  for det gode arbejdsliv” ud-
sendt den 25. oktober 

Formand for Overenskomstudvalget 
Morten Kvist Refskov fremsatte på 
vegne af hovedstyrelsen forslag 4.6 til en 
vedtagelse: ”En stærkere fagprofessionel 
stemme med indflydelse på rammer og 
vilkår for det gode arbejdsliv". 
 
Nikolaj Majbækgaard, delegeret nr. 185, 
fremsatte ændringsforslag 4.6.1 til for-
slag 4.6. Hovedstyrelsen indarbejdede 
forslaget i ændringsforslag 4.6.6. Forsla-
get blev trukket. 
 
Tine Meilby Friedrichsen, delegeret nr. 
56, fremsatte på vegne af Rudersdal-
kredsen ændringsforslag 4.6.2 til forslag 
4.6. Hovedstyrelsen indarbejdede dele af 
forslaget i ændringsforslag 4.6.6. Forsla-
get blev på den baggrund trukket. 
 
Maja Gundermann Østergaard, delege-
ret nr. 137, fremsatte ændringsforslag 
4.6.3 til forslag 4.6. Hovedstyrelsen ind-
arbejdede forslaget i ændringsforslag 
4.6.6. Forslaget blev trukket. 
 
Anneline Larsen, delegeret nr. 274, 
fremlagde på vegne af Lærerstuderendes 
Landskreds ændringsforslag 4.6.1.1 til 
ændringsforslag 4.6.1. Hovedstyrelsen 
indarbejdede forslaget i ændringsforslag 
4.6.6. Anneline Larsen trak forslaget. 
 
Steen Herløv Madsen, delegeret nr. 63, 
fremlagde på vegne af Egedal Lærer-
kreds ændringsforslag 4.6.4 til forslag 
4.6. Hovedstyrelsen opfordrede til, at 
forslaget blev trukket. Steen Herløv 
Madsen fastholdt forslaget. 
 
Christian Laursen Ellekrog, delegeret nr. 
153, fremsatte ændringsforslag 4.6.5 til 
forslag 4.6. Hovedstyrelsen 
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indarbejdede dele af forslaget i æn-
dringsforslag 4.6.6. Forslaget blev på 
den baggrund trukket. 
 
Thomas Raa Olsen, delegeret nr. 201, 
fremsatte forslag 4.7 – ”Flere lærere er 
vigtigere end mere i løn”, som supple-
ment eller erstatning til forslag 4.6. For-
mand Gordon Ørskov Madsen foreslog 
på vegne af hovedstyrelsen, at forslaget 
blev trukket. Thomas Raa Olsen trak 
forslaget.  
 
Formand for Overenskomstudvalget 
Morten Kvist Refskov fremsatte på 
vegne af hovedstyrelsen ændringsforslag 
4.6.6 til vedtagelsesforslag 4.6: ”En stær-
kere fagprofessionel stemme med ind-
flydelse på rammer og vilkår for det 
gode arbejdsliv". 
 
Afstemninger: 
To forslag blev sat til afstemning i ne-
denstående rækkefølge. 
 
Forslag 4.6.6: Kongressen vedtog forsla-
get. 
 
Forslag 4.6.4: Forslaget bortfaldt, da ho-
vedstyrelsens forslag 4.6.6 blev vedtaget. 
 
Morten Refskov gav på vegne af hoved-
styrelsen følgende tilsagn under dagsor-
denspunkt 4 til Marianne Giannini, bør-
nehaveklasselederforeningen, delege-
retnr. 244: 
 
”Hovedstyrelsen vil se på, om der er no-
get indenfor børnehaveklasselederens 
arbejde og vilkår for arbejdet, der skal 
ske nogle justeringer af, eller som vi skal 
gøre anderledes.”  
 

5.  Ændring af 
dele af Danmarks 
Lærerforenings 
vedtægter 

Formål 
Kongressen skal behandle indkomne 
forslag til vedtægtsændringer. 
 
Bilag udsendt før kongressen: 
5.1 Indkommet vedtægtsændringsfor-
slag vedr. 2-årige kongresperioder  
5.2 Indkommet vedtægtsændringsfor-
slag vedr. en 2- eller 4-årig valgperiode  

Kongressen behandlede følgende ved-
tægtsændringsforslag: 
 
Karsten Lynge Simonsen, delegeret nr. 
225, fremlagde på vegne af Aalborg Læ-
rerforening, Odense Lærerforening, Læ-
rerkredsen Faxe Vordingborg og Silke-
borg Lærerforening 5.1 Vedtægtsæn-
dringsforslag vedr. 2-årige 
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5.3 Indkommet vedtægtsændringsfor-
slag vedr. valg til hovedstyrelse 
 

kongresperioder. Kongressen forkastede 
vedtægtsændringsforslaget.   
 
Jeppe Dehli, delegeret nr. 40, fremlagde 
5.2 Vedtægtsændringsforslag vedr. en 2- 
eller 4-årig valgperiode. Kongressen for-
kastede vedtægtsændringsforslaget.    
 
Tina Beck-Nilsson, delegeret nr. 78, 
fremlagde på vegne af kredsene fra det 
forpligtende kredssamarbejde Sjælland 
på tværs 5.3 Vedtægtsændringsforslag 
vedr. valg til hovedstyrelsen med den 
ændring, der fremgår af 5.3.1, der er et 
ændringsforslag til 5.3 fremsat af de 
samme forslagsstillere.  
Tina Beck-Nilsson trak på vegne af det 
forpligtende kredssamarbejde Sjælland 
på tværs vedtægtsændringsforslaget på 
baggrund af debatten.  
 

6. Eventuelt  Andreas Ravn Skovse, delegeret nr. 197, 
problematiserede FH’s folketingskam-
pagne, der rettede ensidig kritik mod et 
enkelt parti. Han opfordrede til, at for-
eningen opponerer mod denne praksis 
overfor FH.  
 
Michael Aagaard Laursen, delegeret nr. 
200 Djurs Lærerforening spurgte til, 
hvorledes foreningen centralt arbejder 
videre med problemstillingerne fra Ud-
viklingsforum, og opfordrede til en sam-
let plan for det videre arbejde. 
 
Jessica Uebelin, delegeret nr. 16, Kø-
benhavns Lærerforening spurgte til be-
hovet for den gentagne indtjekning på 
kongressen og opfordrede til skepsis 
overfor nye digitale løsninger.     
 
Herefter takkede dirigenterne for god ro 
og orden, inden formand Gordon Ør-
skov Madsen kommenterede på de tre 
indlæg og erklærede kongressen for af-
sluttet. 
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Dirigentens underskrift 
 
 
 

 

Dato 
 
 
 
 

 Dato 
 

Helle Hjorth Bentz  Claus Hanghøj 


